



ကေအဲန်ယူ-ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း
ဒီလယ့်လင်းဌာနချုပ်
ကပ်သူးလေ
www.knuhq.org

၂၇၆၂၇၀၀: ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းထင်းသင့်မှုကိုအာဏာ ကေအဲန်ယူ-ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းချိတ်ဆက် သုံးစွဲပေး လိုက်ဆံ့ဟောဆံ့အာ

လူကိုယိုက်ကိုစိတ်ခိုင် ချွေးဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ၂၇၆၂၇၀၀: လာထာင့်ခက်ဖော်ယောက်ထင်း (၁)သင့် မွဲဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းထင်းသင့်ကိုလှုံ့။ လူကိုမူ ချွေးဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ထင်းသင့်မှုကို ကိုင်းထင်းသင့်မှုကို ကိုင်းထင်းသင့်မှုကို လာအာခါ ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းယိုက်ကာ ခါနီးဆိုင်ဖော်လက်ဆိုင် သင်းသာယူဖွံ့ဖြိုး ကာင့်ဆာဆံ့ ချွေးဟောသောခါ ဆိုင်မာနိုင်အင်းပိုင်ကြိုင်ခေအိုင်မိုင်မိုင် ဖံင်ဖွေကဲ ဝေးလာဆာကို ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ဆုတင်ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းလှုံ့ဆာ။

ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းသီးကိုက်ဟောချွေးဆာ...

ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ဆိုင်ခံင်လျာသာင့်အာကင်းမဲခေ မေင်စိင်၊ လိုက်လာ၊ ဆိုင်ခွာင်လိုကာ၊ ဆိုင်ယူလာ၊ ထူရူမင်းဈာ ချွေးပိုင်ခေ ဆိုင်ခံင်လိုခံင်မွဲဆေင်လှုံ့။ ပုံမေင်စိင်ခေ လူကိုမူ ပုံအာထဝယ် ထိုခါနီးယိုက်ပိုင် ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းဆိုယိုက်လာ။ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းလင်းဌာ ချွေးကောင့်ဆာဆိုင်ပိုင်ကြိုင်သိုင်ကို အာထဝယ် လာဝေးခါယိုက်ဆေင်လှုံ့။ လာကောင့် ချွေးဆိုင်မာနိုင်အင်းပိုင်ကြိုင်ခေ အိုင်မိုင်မိုင်လိုကာ၊ ပိုင်ဟင်းခေဟော၊ အင်းဟောကိုင်ခေပိုင်ကြိုင်လင်းဌာ၊ အင်းဟောကိုင်ပိုင်ကြိုင်ခေအာကာ၊ မာနိုင်ယာင်လင်းခေ အိုင်မိုင် မိုင်ခေခေဟောကျိုင် ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းသယ်ယိုက် လိုကျင်းဟိုင်လိုကျင်း ဝေးစားဝေးဟောအိုင်ခေဟိုင် ပုံသယ်ကို ဧကတ်လင်းဌာခေ ဆိုင်လင်းကွယ်အင်းအင်းလေ ဝေးဟိုင်ခေဆေင်လှုံ့။ ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းသယ်ယိုက် ဝေးအိုင်ခေ ခါနီးဌာယိုက် ကိုကင်ကို သာင့်ထိုင်ခါနီးအိုင်ကိုလှုံ့။ အိုင်မိုင်မိုင် ချွေးဆိုင်မာနိုင်အင်းပိုင်ကြိုင် အိုင်ကျိုင်ယိုက် လိုကျင်းဟိုင်လိုကျင်း ဝေးစားဝေး ဟောအိုင်ခေဟိုင် ကိုကင်ကင်ကို လိုခါနီးမိုင်ညာလင်းဌာအိုင် ဝေးလေင်ဟောအိုင်ခေခေဆေင်လှုံ့။

ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းသီးကိုက်ဟောချွေးဆာ...

ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းသယ်ယိုက် ခါနီးဆိုင်ဖော်အာအာ ပုံဒုလင် ကိုင်းထင်းသင့်အိုင်ခါ ထိုခါနီးယိုက်ကို ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းသယ် အိုင်ခေထုက် နက်လင်အိုင်ထင်းမွဲစင်ကိုသီး ကိုင်းထင်းဝေးလာဆာ။ ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ထင်းဟင်းခေဟော၊ ပိုင်ပိုင်ကြိုင်ထင်းဟင်းခေဟော ချွေးပိုင်ထင်းထိုင်ခါနီးမွဲခေအိုင်ခေဟောကျိုင် ပုံဆိုလင်းဌာ ချွေးပိုင်ထိုင်ခါနီးဆိုင်ဖံင်ဖွေ ချွေးဆိုင်ထင်း ထိုင်အိုင်ဟိုင် ပုံဝေးရာသာယိုက်ဖံင်ကိုထင်းဆေင်လှုံ့။ လေင်ထိုင်ဟော ခယ်ထိုင်ခါနီး ချွေးခယ်ဆလင်းဌာ လိုကျင်းကျင်းကို မွဲအိုင်ဟော ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းအိုင်ခေမေင်စိင် ပိုင်ထင်းလှုံ့ ခိုင်မာကေင် ဖံင်ကိုက်ရာသာယိုက်ထိုင်ဟိုင် ပုံဆိုဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း လျာသာင့်အာကင်း၊ မေင်စိင်၊ လိုက်လာ၊ ဆိုင်ခွာင်ခေ ဆိုင်ယိုက်လာ၊ ထူရူမင်းဈာလှုံ့ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ချွေးထင်းထိုင်ထိုင် ကဲဝေးလာဆာ။ ဝေးကို ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း လျာသာင့်အာကင်း၊ မေင်စိင်၊ လိုက်လာခေ ဆိုင်ယိုက်လာ၊ ထူရူမင်းဈာယိုက် ချွေးထင်းထိုင်ထင်းဟိုင် ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းကိုက်ဟော မာကေင်ထင်းယိုက်စိတ် ဝေးမာဝေးကိုသီး အိုင်တာအိုင်ခေဆေင်လှုံ့။ အိုင်ထဝယ်အိုင်ထိုင် ဆိုင်လင်းဌာ ခယ်ကင်ကျင်း မွဲအိုင်ဟော ပုံသေဝေးပညာခေ ပုံအထဝယ် အိုင်ခါအိုင်ထောအိုင်ဆိုင်ကို ပုံဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ထူရူမင်းဈာခေ ဆိုင်ယိုက်လာယိုက်

အိုကော့ထံဝဲကော့ဝဲဝဲဆေဝဲ-လဲ။ ဆိုလင်-ဘူကိုင်ကိုင်အိုင် လေဝဲထံဝဲဝဲ ပုံဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်၊ ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်အိုဖူအိုဒိုင်၊ ဘာသာအိုဖူအိုဒိုင်ဒေ ဖံးစူးဖံး ဆိုတိုဒ်ကံရေင့် အိုဖူအိုဒိုင်လုကံဆိုင် ဒေဆုယု၊ ဆိုယုဒ်သွဲဝဲ ဝဲကော့စိုဒ် ထုဂ်ပုလင်ဟုကံ-ဆေဝဲ-လဲ။ ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်လုမိင်လဲ အိုလေဝဲ-ဖင့်လး ဆိုပိုယောတ် လုမိင်ယိုင် ကိုကံကံးကံး ဝဲကော့စိုဒ်ထုဂ်ပုလင်ဟုကံ-ဆေဝဲ-လဲ။

ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်သီးကိုပ်ဟုကံဒေဆာ်...

ပုံဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်သယ်ယိုင် ဆုမာနိုင်အိုမိင်မိင် ဖံးဖွဲဟံင် ဆိုဖံးဖွဲဟံင်ကော ဝဲဟုကံဒေခီ၊ မိုဟ်အိုဝဲ အိုထောဟ်အိုဆိုင်၊ ဆိုသိုယာကးသိုပညာ၊ ဆိုသို ဆိုဝဲပညာ၊ သော့ဝဲပညာဝဲ ထင်းထိုင်ထင်း ဟိုမိုဟ်အိုကျးဆိုပိုင်ကြိုင်မိုကောဝဲ ခါန်-ဆိုဒ်ဖောဟ်အိုခေါဟ်ကြိုင်လုကံ ပိုသယ်လုကံဆိုင် ခံမက်ယိုင်သီး ကာင်းပံး (၇၀)စုအိုထင် ကော့စိုဒ်ဝဲဒူးဆေဝဲ-လဲ။ လာ-ကော့ ပိုဆိုယောတ်ဖင့်တိုင်ယိုင် ချင်ပါင်လိုင်ယို လိုအိုဝဲဒုဆေဝဲ-လဲ။

ပိုခါန်-ဆိုဒ်ဖောဟ် ကော့စိုဒ်ထင်းဝယ်လုဖးကို အေထာင်ယောဝဲ-ထာင်စာ်စိုဝဲ ဆိုလင်ထံး-လင်ကော အိုဝဲဒူးအေးလေံကို ဒူးဝဲဆေဝဲ-လဲ။ လာ-ကော့ အိုခေါဟ်ထုကံ ဆိုလင်ထံး-လင်ကောအိုရွဲ ကာင်ဖာဝဲဒေ ယု၊ ယုဒ်သွဲဆိုလင်ထံး-လင်ကော မွဲစိုဝဲဆေဝဲ-လဲ။ ခယ်ကာင်မိင်မွဲအိုဟေ့ဝဲ ဒေပိုသယ်ခဲ အိုဟုကံ-အိုထုကံအိုတိုင်းလုအို အိုကိုလုကံ အိုဟုကံ-ဟေ့ဝဲဟံင် ဝဲမိုဟေ့ဝဲထင်းသိုဝဲ ဒေဆိုယို အိုယိုဒိုင်ဆံးခဲ ဝဲကော့စိုဒ် ထုဂ်ပုလင်ဟုကံ-ကိုဆေဝဲ-လဲ။ ခါန်-စိုဒ်ဖောဟ်ကိုပ်အဟု ဒေခါန်-ကော့ ကိုပ်ကိုင်ခဲ မဝဲမိုလောတ်သာ ဆိုကောဝဲသော့ဝဲမိုကောဝဲဒေ ဆိုကောဝဲသော့လုဖးယိုင် အင်းတာင်လင်အိုခင်းထာ် ဆိုသံးဆိုသိုင် ဝဲခိုင်လင်ဝဲဖွဲဟ်ဟုကံကော ဆုခိုင် ယေဝဲဝဲကော့စိုဒ် ထုဂ်ပုလင်ဟုကံ-ဆေဝဲ-လဲ။ ပိုထိုခါန်-ဆိုပိုယောတ်ဖင့်တိုင်မိုချင်ပါင်အိုဟုကံ ပိုဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်အိုဖူအိုဒိုင်၊ ဘာသာဆိုမာအိုဒိုင်အိုရွဲလုကံ ဆိုတိုဒ် ကုရေင် အိုဖူအိုဒိုင်လုကံဆိုင် လုမိင်လဲ ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ် အိုလေဝဲ-ဖင့်လးအိုင် လုမိင်လဲ ဆိုပိုယောတ်ဖင့်တိုင်ယိုင် ဒေဆုယု၊ ယုဒ်သွဲခဲ ဝဲကော့စိုဒ်ထုဂ်ပုလင် ဟုကံ-ဆေဝဲ-လဲ။

ဝဲကို ဒီးသိုင်ဒေ ထိုခါန်-ဟုကံ ဆိုဒူးလောဟ်မဝဲမို သုဂ်တုကံစံမင်အိုဆာသိုင်လုကံ တုကံစံမင်အိုဆာဆိုသိုင်လုကံကိုလုကံဆိုင် ဝဲမိုကျာသိုဝဲ ကော့စိုဝဲထုဂ် ပုလင်ဟုကံ- ခါန်-ဆိုဒ်ဖောဟ် လုကံဆိုင်၊ အိုဖူအိုဒိုင်လုကံဆိုင်၊ ဒေအိုဒိုင်အိုရဲလုကံဆိုင် ဖံးတိုတွယ်စူး ဝဲမာဆိုဝဲဝဲဆေဝဲ-လဲ။ ဆိုအင်းလယ် ကဲထင်းဝဲ ထိုခါန်- ဟုကံ-ဒေ ဒီးသိုင်ယိုင် ဒေဆိုဒူးလောဟ်အိုကာင်းခဲ မဟာဗျူဟာဒေ သော့ဝဲဗျူဟာကို ဝဲခိုင်လင် ဘူဟ်ထင်းအိုထာ်ဆေဝဲ-လဲ။

ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်သီးကိုပ်ဟုကံဒေဆာ်...

ပိုဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ် ယု၊ ယုဒ်သွဲဒေ စူးယာခိုင်း ဟုကံ-ဆံးဝဲမိုဆံးမုအိုအိုဟုကံ တုကံစံမင် အိုဆာ-ဝဲ လိုဝဲဟုကံဒေခွင် ဝဲဒူးခံ အိုမိင်မိင် ပိုဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်၊ ခါန်-ဂမိုိုင် ဒေအိုဒိုင်အိုဖူလုကံ ပိုဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ် ဆိုတိုဒ်ကံရေင့်ယိုင် တာ်ခေါဟ်မွဲဝဲ ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်အိုခေါဟ်ကြိုင်ဒေသုဂ်ဖောဟ်ကိုသီး အိုဟုကံ-ချင်ချင်ပါင်ပါင် သတ္တိ အအို ကော့စိုဝဲထုဂ်ပုလင်ဟုကံ-ဆာ်။ လုမိင်လဲ ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ် အိုလေဝဲ-ဖင့်လးအိုင် ဒေဆိုပိုယောတ်ဖင့်တိုင်ခဲ ယု၊ ယု၊ ယုဒ်သွဲ ကော့စိုဒ်ထုဂ်ပုလင်ဟုကံ-ဆာ်။ အိုကိုစာ်စိုဝဲ ပိုဆွဲဟုကံ မိုကောဝဲ-ဝဲ ထိုထိုဆာဆာဆေဝဲ-လဲ။

ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်လုကံဆိုင်အိုဟုကံ ပိုဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်ကိုင်ထင်းသင့်မူ-ကီ၊ ကိုင်ထင်းသင့်အိုခါယိုင် ဟုယုထံဝဲဝဲ ခါန်-ဆိုဒ်ဖောဟ်လုကံဆိုင်အိုဟုကံ ဒေသတ္တိအိုအို ဆိုယု၊ ယုဒ်သွဲဒေ ဆိုဖွဲဟုကံလုဖး ကောဝဲ-ဝဲလားဆာ်။ ပိုဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်ဒေ ခါန်-ဂမိုိုင်-လုကံဆိုင် ဆိုမာနိုင်ခဲ ဖံးဖွဲဟံင် တုကံစံမင်အိုဆာ- အိုမိင်မိင် ဆိုမာနိုင်အင်း ပိုင်ကြိုင်ခဲ ဖံးဖွဲဟံင်ကောဝဲလားကို ဆုတိုင်ဖေဝဲ-လဲဆာ်။

ကောအဲန်ယု - ဖွဲဆိုဒ်ဖောဟ်အိုဖူအိုဒိုင်ခြိုင်
ခီလယုလင်-ဌာန့ခေါဟ်